
 

 

Til Folketinget – Skatteudvalget 

 
Vedrørende L 183 - Forslag til Lov om ændring af lov om kuldioxidafgift af visse energi-

produkter, lov om energiafgift af mineralolieprodukter m.v., lov om afgift af naturgas og 

bygas m.v., lov om afgift af stenkul, brunkul og koks m.v. og forskellige andre love. (Gen-

nemførelse af dele af aftale om grøn skattereform for industri m.v. fra juni 2022, ændrin-

ger som følge af emissionsafgiftsloven og udvidelse af adgang til ekstraordinær genopta-

gelse på afgiftsområdet m.v.). 

 

Hermed sendes svar på spørgsmål nr. 8 af 8. maj 2024. Spørgsmålet er stillet efter ønske 

fra Christina Olumeko (ALT). 

 

 

Jeppe Bruus 

/ Kathrine Waage 
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Side 2 af 2 

Spørgsmål 

Kan ministeren bekræfte, at såfremt der med Aftale om grøn skattereform for industri 

m.v. indgået den 24. juni 2022 havde været enighed om at indføre en egentlig ensartet 

drivhusgasafgift på alle drivhusgasudledninger uden særlige undtagelser og lempelser, så 

ville der ikke have været de samme problemer med at afløfte selve drivhusgasafgiften i 

forbindelse med CCS? 

 

Svar 

Hvis der var blevet indført en ensartet CO2-emissionsafgift for alle virksomheder, ville 

der ikke være noget til hinder for afløftning af CO2-emissionsafgiften, når CO2 opsamles 

og lagres.  

 

Der er imidlertid en række grunde til, at det ikke vurderes muligt at indføre en CO2-emis-

sionsafgift for alle virksomheder. Der henvises herom til svar på SAU alm. del – spørgs-

mål 432 af 5. april 2024.  

 

Det er derfor ikke blot de foreslåede lempelser i emissionsafgiften for mineralogiske virk-

somheder, der er baggrunden for, at alle virksomheder ikke er foreslået omfattet af emis-

sionsafgiften. 
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